
Fra:  Jesper og Dorte Horsholt [horsholt@dlgnet.dk] 
Til:  Anders Rahbek Jensen [arj@hjoerring.dk]; [mg@kagro.dk] 
Sendt dato:  13-03-2019 13:18 
Modtaget dato: 13-03-2019 13:18 
Vedrørende:  SV: Naboer til St. Vestermark info 19. 
_______________________________________________________________________________________ 
 
 
Hej begge 2 
 
Først tak for et godt og informativt møde. 
 
 
1. 
Behandling af dybstrøelse/lugt 
Som fortalt ved både kommunen og jeg at vi her har et område vi skal have ændret på. 
Det skal bla. gøres i jura, og tilladelse til byg af facilitere skal gives. Planen er at vedtages denne udvidelse 
kommunalt, så vil dette område være indarbejdet og derved løftet.  
 
Kommentar til punkt 1.: 

Det er vigtigt for os at tilkendegive en forventning, om at nuværende lugtgener reduceres. 
Samt der indarbejdes lugt og emmision fjernelse / reduktion. 
 

I vores termologi er  løsningen et lukket biomassehus med ventilation incl. filtre, som Morten nævnte på 
mødet. 
 
Dette var vores indspark. 
 
Go arbejdslyst 
Hilsen 
Dorte og Jesper Horsholt 
21 45 43 18        
 
Fra: Anders Rahbek Jensen [mailto:arj@hjoerring.dk]  

Sendt: 12. marts 2019 09:00 
Til: 'Morten Glenthøj'; Hørmestedsmede & vvs V/Erik Højer 24422394; Cato Christoffersen; m.h.c@mail.dk; 

jakobsens@os.dk; mhoengaard@hotmail.com; sindaldiamant@gmail.com; m77brandt@yahoo.dk; klaus Juul 
- K/AGRO; Karen Kirketerp; Allan K. Olesen; Peter Henriksen; martin@kagro.dk; Ivar Steffensen; Nicolaj 

Ørskov Olsen; Jesper Horsholt 
Emne: SV: Naboer til St. Vestermark info 19. 

 
Hej alle, og tak for et godt møde. 
 
Som Morten efterspurgte, så er der herunder links til Hjørring Kommunes hjemmeside, hvor der er 
beskrivelse af ønskerne til cykelstier i kommunen. 
 
https://hjoerring.dk/borger/teknik-miljoe/vej-og-trafik/cykelstier/  
https://hjoerring.dk/media/33779/cykelstioensker-liste-med-alle-oensker.pdf 
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1 - Bemærkninger fra Jesper Horsholt



 
 
Med venlig hilsen 
 
Anders Rahbek Jensen 
Miljømedarbejder 
   

 
   

 

Hjørring Kommune  

 

Team Erhverv  
Springvandspladsen 5, 9800 Hjørring  
7233 6741  
arj@hjoerring.dk  
www.hjoerring.dk  

           
 

 
 
Fra: Morten Glenthøj <mg@kagro.dk>  
Sendt: 12. marts 2019 00:26 
Til: Anders Rahbek Jensen <arj@hjoerring.dk>; Hørmestedsmede & vvs V/Erik Højer 24422394 
<ehp@post.tele.dk>; Cato Christoffersen <cato2727@hotmail.com>; m.h.c@mail.dk; jakobsens@os.dk; 
mhoengaard@hotmail.com; sindaldiamant@gmail.com; m77brandt@yahoo.dk; klaus Juul - K/AGRO 
<klaus@kagro.dk>; Karen Kirketerp <kk@kagro.dk>; Allan K. Olesen <ako@landbonord.dk>; Peter 
Henriksen <ph@kagro.dk>; martin@kagro.dk; Ivar Steffensen <jensivarsteffensen@gmail.com>; Nicolaj 
Ørskov Olsen <noo@danskbiogasraadgivning.dk>; Jesper Horsholt <horsholt@dlgnet.dk> 
Emne: Naboer til St. Vestermark info 19. 
 
Hej Naboer til Biogas. 
 
Tak for møde den forleden. 
 
—— 
 
Der var nogle fine input.  
 
MEGET overordnet set kredsede vi mest om. 
 
1. 
Behandling af dybstrøelse/lugt 
Som fortalt ved både kommunen og jeg at vi her har et område vi skal have ændret på. 
Det skal bla. gøres i jura, og tilladelse til byg af facilitere skal gives. Planen er at vedtages denne udvidelse 
kommunalt, så vil dette område være indarbejdet og derved løftet.  
 
2. 
Trafik/forhold på Ugiltvej. 
Jeg lyttede mig til at fartzoner ikke var helt umulige, så det “jagter" vi. 
En trafiktælling kommer op, som også aflæser fart. Måske dette kan bevise at der er et hastighedsproblem. 
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——— 
 
Som forklaret, så er plane at pakke hele anlægget ind i beplantning og volde. Det skulle meget gerne betyde 
at anlægget ikke bliver syneligt. 
Selv. Vil få af jer muligt se tank toppen, og selv. Vil det tage tid før beplantningen dækker. 
 
 
—— 
 
Bla. Med baggrund i jeres input, går Kommune via Anders og jeg ind i en fase nu hvor detaljer bliver låst 
fast. 
 
Så en MEGET stor bøn til jer alle vil være at komme på banen nu. Dette om i har input, bekymringer, eller 
forslag af hvilken som helst form. Det er ikke nemt efterfølgende. Hverken fra min eller kommunen side. 
Om nogen har lyst/brug for tager Anders og Jeg gerne et hurtigt møde med “dig” . Her kan vi se på en evt. 
udfordring sammen. “Du” kan vise den, og vi kan forstå den for at se hvad der kan gøres. 
 
Lys justeringer og ting i den kaliber, skal i altid løbende henvende jer om. Der er meget som kan løses, når vi 
kender problematiken. 
Det var ting som disse hvor i skal ringe til PETER: 29174600 
—— 
 
Som Anders sagde, så kommer der et møde senere, hvor den samlede pakke præsenteres. Målinger som er 
lavet.. osv. 
Jeg ved ikke præcist hvornår endnu. Men det er sandsynligt hen på sommeren. 
 
ATT: ANDERS 
Hjemmesiden, hvor vi som borgere kan opponere mød vejforhold, manglende cykel sti mm. 
Vil du sende et link ud til denne side. 
 
 
 
 
Med Venlig Hilsen / Best regards / Mit freundlichen Grüßen / 此致 

 

 
 
Morten Glenthøj 
Mobil.:                 +45 26233300 
mail.:                   mg@kagro.dk 
 
Linderumgård 
Sønderskovvej 450  
9870 Sindal, Linderum 
 
www.kagro.dk 
Facebook.:  kagro  
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Fra: Cato Christoffersen [Cato2727@hotmail.com]
Til: TeamErhvervPostkasse [teamerhverv@hjoerring.dk]
Sendt dato: 24-03-2019 10:13
Modtaget Dato: 24-03-2019 10:13
Vedrørende: Bemærkninger til afgrænsningsnotat, udvidelse af Sindal Biogas, Ugiltvej 20

Trafik/støj

Som en af de nærmeste naboer er det hvad der foregår på Ugiltvej, samt indkørslen til Biogasanlægget der bekymrer os. 

Der køres generelt for stærkt på Ugiltvej. Vi har flere gange oplevet farlige situationer, både når vi færdes i bil på cykel eller til fods.
Lige omkring indkørslen til Ugiltvej 20 sker der mange nedbremsninger og overhalinger. Med den øgede transport bør der gøres
noget for sikkerheden,  enten i form af cykelsti, svingbane eller hastighedsbegrænsning. 
Vejen er meget slidt, og kanterne er flere steder kørt i stykker.
Det er længe siden der har været hvide striber i siden af vejen, de er slidt af, eller asfalten er slidt væk der hvor de var.
Det kunne også være en løsning at lave vejen bredere, så der igen blev plads til at lave striber i siden af vejen, så der skabes en slags
cykelsti mellem striber og rabat.
Hastighedsbegrænsning er under alle omstændigheder ønskelig, da det vil mindske støjen fra lastbilerne som kører til og fra
Biogasanlægget, ved nedbremsninger og accelerationer, både på Ugiltvej og asfaltvejen fra landevejen til Sindal Biogas.
De transporter der skal til og fra Sindal Biogas, kører stærkt, og det støjer meget hos os, når så tungt et køretøj skal bremse ned fra
80 - 90 km/t og accelerere igen. 
I tillæg til miljøgodkendelsen 24-05-2017 blev der stillet vilkår om hastighedsbegrænsning 30 km/t på den nye asfaltvej til/fra Sindal
Biogas. Hvorfor er det ikke håndhævet?
Vedr. trafiktællingen på Ugiltvej som netop foregår i disse dage. Tages der højde for at der ikke er særlig mange transporter til
anlægget lige nu? Burde man ikke lave en ny måling når gylle sæson/majs sæson o.s.v. er på sit højeste, og tage disse tal med i
beregningerne...

Med venlig hilsen
Birgitte og Cato Christoffersen

Sendt fra min iPhone
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Fra: Ivar Steffensen [jensivarsteffensen@gmail.com]
Til: TeamErhvervPostkasse [teamerhverv@hjoerring.dk]
Cc: brittasteffensen@gmail.com [brittasteffensen@gmail.com]
Sendt dato: 25-03-2019 16:42
Modtaget Dato: 25-03-2019 16:42
Vedrørende: Foroffentlighed om udvidelse af produktionen på biogasanlægget Ugiltvej 20

I forlængelse af brev fra Hjørring Kommune af 26-02-2019 vedr. foroffentlighed hermed
følgende bemærkning til afgrænsningsnotat for miljøvurdering af Sindal Biogas:

Projektbeskrivelse

Biomassehuset vendes nord syd, på tværs af det nuværende anlæg, så bygningen
dækker af for mixer, opgraderingsanlæg, pumper og andre støjkilder, ikke mindst den nye
gasfakkel. Se yderligere bemærkninger om gasfaklen under afsnittet støj.

Landskab, geologi og kulturmiljø

Anlægget er for nuværende fuldt synbart fra vest, undertegnede har som en af få
fuldt udsyn til hele anlægget. Der er etableret et plantebælte mod vest her i efteråret 18
og som jeg forstår det fra henholdsvis infobreve og møder, så vil der blive suppleret med
yderligere plantebælter og jordvolde for at mindske den markante visuelle påvirkning.

Da anlægget som beskrevet i udkastet ligger højt i bakkelandskabet og derfor er meget
vanskeligt at dæmpe visuelt, foreslår jeg at de planlagte plantebælter og jordvolde
suppleres af 2 plantebælter på henholdvis 75 meter og 125 meter i nærområderne, evt.
reduceres der tilsvarende i den planlagte plantning.

Plantebæltet på 75 meter placeres med start ved svinget lige før Dalgårdsvej 160 og
følger vejen mod nord. Plantebæltet vil stå højt i forholdet til værket og vil inden for en
kort årrække dække for udsynet til anlægget for alle der færdes på Dalgårdsvej, uden at
udsigten over den øvrige ådal forsvinder. Det andet bælte på 125 meter plantes på
østsiden af skellet mellem Dalgårdsvej 120 og 160. Bæltet plantes nord-syd, med start
hvor marken runder og vil begrænse udsigten til værket markant for undertegnede.
Forslag til plantebælterne er indtegnet på https://map.krak.dk/m/pUNfl  Nævnte arealer
ejes af K/AGRO.

Jordvolde og plantebælter etableres umiddelbart efter at byggefasen er afsluttet.

Fotostandpunkter, som forslag Dalgårdsvej på bakken mellem nr. 120 og 160, Dalgårdsvej
120 nord for bygningerne, Dalgårdsvej 120 mellem haven og vandstandsmåler nr. 355.

Kunstig lys placeres på ydersiderne af anlægget, med ryggen udad og lyskilden indad mod
anlægget.

Lugt

Som udgangspunkt, forstår jeg, at der etableres biomassehus så overordnet er der
sandsynligvis ikke lugtgener, hvis udsugning/ventilation vender bort fra ådalen og ind mod
anlægget, hvilket også vil reducere støjpåvirkningen ud mod dalen. 
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Støj

Med tiltag fra Sindal Biogas i form af lydkasse etc. er det her i marts 2019 lykkedes at
reducere de generende lyde fra værket. Udvidelse af værket giver anledning til bekymring
omkring nye generende lyde fra anlægget, derfor er det særdeles ønskeligt, at alle
enheder der udsender lyd/vibrerer sættes på maskinsko og monteres med støjkasse.

Placeringen af den nye gasfakkel tæt kanten af ådalen vækker bekymring udfra de
problemer der har været i forbindelse med den eksisterende. Placering af faklen på kanten
af ådalen, trækker på det nærmeste tråde til Olympen, flammen kan ses på mange
kilometers afstand. Det effektfulde er en ting, men trykbølger og støj fra faklen vækker
bekymring. Fra toppen af faklen til bunden af ådalen, få hundrede meter væk, er der en
højdeforskel på 20 meter, hvilken er ensbetydende med at støjen/trykket fra skorstenen
kan bredde sig uhindret udover ådalen i alle retning, inkl. retning mod Dalgårdsvej 120,
som ligger betydelig lavere end faklen og klods op af ådalen.

Anbefalingen er, at faklen rykkes længere ind på anlægget, der laves støj/trykberegninger
på faklen, med reference til toppen af skorstenen og ikke som tidligere beregninger fra
NIRAS på referencepunkt over lokalt terræn. Den
eksisterende fakkel er modificeres over flere omgange, som jeg forstår det, nu med en
form for krumning, det er ønskværdigt, at bøjningen vender ind mod anlægget og det
projekterede biomassehus placeres, så det skærmer af for faklen m.m., se også afsnittet
projektbeskrivelse.

Med venlig hilsen

Jens Ivar Steffensen
Dalgårdsvej 120
9870 Sindal
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